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第 64 屆體育節 - 粵港澳大灣區劍道賽 

 

賽事類別及參加資格 

 

(1) 兒童組個人賽 (6-12 歲男女子混合) 

- 無分級、段位或國籍 

- 每局以 2 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，審判會立即進行判定，獲較多旗幟者為勝方。 

(2) 少年組個人賽 (13-17 歲男女子混合) 

- 無分級、段位或國籍 

- 每局以 2 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，審判會立即進行判定，獲較多旗幟者為勝方。 

(3) 女子組個人賽 (18 歲或以上，無段至初段) 

- 參加選手必須為初段或無段，無分國籍 

- 每局以 3 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，審判會立即進行判定，獲較多旗幟者為勝方。 

(4) 女子組個人賽 (18 歲或以上，二段至五段) 

- 參加選手必須為二段至五段，無分國籍 

- 每局以 3 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，會立即進行延長戰，延長戰無時間限制，先取一分者為勝方。 

(5) 男子組個人賽 (18 歲或以上，無段) 

- 參加選手必須為無段，無分國籍 

- 每局以 3 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，審判會立即進行判定，獲較多旗幟者為勝方。 

(6) 男子組個人賽 (18 歲或以上，初段至二段) 

- 參加選手必須為初至二段，無分國籍 

- 每局以 3 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，會立即進行延長戰，延長戰無時間限制，先取一分者為勝方。 

(7) 男子公開組個人賽(18 歲或以上，三段至六段) 

- 參加選手為三至五段，無分國籍 

- 每局以 3 分鐘為限，「三分定勝負」 

- 限時內若未能分出勝負，會立即進行延長戰，延長戰無時間限制，先取一分者為勝方。 
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比賽規則 

 

1. 參加費 : 毎人港元 180 元正(已包比賽、午餐飯盒及個人意外保險費用，比賽日現金繳交) 

2. 每位參加者，只可以參加一項賽事。 

3. 所有賽事(由初賽至決賽)將採用淘汰賽形式進行。 

4. 每一組賽事，冠、亞及雙季軍均獲頒發獎牌。另外，各個組別均設有敢闘獎。 

5. 所有參賽選手所使用的竹劍將會進行竹劍檢定，檢定後會蓋上不同的顏色的蓋印，以分辨  

及確定男女選手所用竹劍合乎賽事規格。兒童組別竹刀亦必須進行安全檢定。 

6. 主辦單位將在比賽當日安排一隊急救隊駐守於比賽場地。 

7. 大會將為參賽選手、審判及工作人員提供午餐飯盒。 

8. 如活動期間遺失個人物品，主辦單位概不負責。 

9. 主辦單位保留就上述條款的，修訂及解釋絕對權利。 

10. 香港劍道協會有權因應需要修改賽規，一切賽規以大會在比賽當日公佈為準。 

11. 比賽根據 2017 年 9 月 2 日 或以後修訂的「國際劍道連盟 制定之比賽及審判規則」為準。 

12. 主辦單位保留對任何參賽、審判及工作人員申請的最終決定權。 

 

竹劍規格 (使用一刀) 

 

竹劍重量︰ 男子 - 510 克或以上        女子 - 440 克或以上 

     17 歲或以下男子 440 克或以上  17 歲或以下女子 400 克或以上 

 

總長度 ︰ 全長 120 厘米或以下 

     17 歲或以下男女子全長 114 厘米或以下 

 

先革直徑︰ 男子 - 26 毫米或以上    女子 - 25 毫米或以上 

     17 歲或以下男子 25 毫米或以上  17 歲或以下女子 24 毫米或以上 

 

先革長度︰ 50 毫米或以上 

 

竹劍規格 (使用二刀) 

 

竹劍重量(長刀)︰男子 - 440 克或以上     女子 - 400 克或以上 

竹劍重量(短刀)︰男子 - 280 克至 300 克   女子 - 250 克至 280 克 

總長度 (長刀)︰全長 114 厘米或以下  

總長度 (短刀)︰全長 62 厘米或以下  

 

 

香港劍道協會 
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64th Festival of Sport – Hong Kong - Guangdong – Macao 

Greater Bay Area Kendo Tournament 

 

Event Categories and Entry Requirements 

 

(1) Children Individual (Age 6-12, Mixed) 

- Any nationalities and any kyu 

- All matches will be at 2 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within time limit, referees shall announce Hantei, player with 

more flags will be winner. 

 

(2) Teenage Individual (Age 13 – 17, Mixed) 

- Any nationalities and any kyu / dan 

- All matches will be at 2 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within time limit, referees shall announce Hantei, player with 

more flags will be winner. 

 

(3) Women’s Individual (Aged 18 or above, 1 Dan or below) 

- Any nationalities with no Dan or 1 Dan) 

- All matches will be at 3 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within 3 minutes, referees shall announce Hantei, player 

with more flags will be winner. 

 

(4) Women’s Individual (Aged 18 or above, 2 Dan – 5 Dan) 

- Any nationalities with 2 Dan – 5 Dan 

- All matches will be at 3 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within the 3 minutes duration, Encho (sudden death) will 

proceed until a player who will first score Ippon will be winner. There is no time limit in the 

Encho. 

(5) Men’s Individual (Aged 18 or above, No Dan) 

- Any nationalities with No Dan 

- All matches will be at 3 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within the 3 minutes duration, referees shall announce Hantei, 

player with more flags shall be announced winner. 

 

(6) Men’s Individual (Aged 18 or above, 1 Dan – 2 Dan) 

- Any nationalities with 1 Dan – 2 Dan 

- All matches will be at 3 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within the 3 minutes duration, Encho (sudden death) will 

proceed until a player who will first score Ippon will be winner. There is no time limit in the 

Encho. 



P.4 of 5 
 

 

(7) Men’s Individual (Age 18 or above, 3 Dan – 6 Dan) 

- Players must be holders of 3Dan – 5Dan; and open to all nationalities 

- All matches will be at 3 minutes duration, each match will be played by “3 Bon-Shobu” 

- If a winner cannot be decided within the 3 minutes duration, Encho (sudden death) will 

proceed until a player who will first score Ippon will be winner. There is no time limit in the 

Encho. 

 

Rules & Regulations 

 

1. Entry Fee: HK$180 per person (Payment includes competition, lunch box and personal 

accident insurance, it shall be made by cash on the event day.) 

2. Each participant can take part in ONE category only. 

3. All matches (from preliminary to final) are conducted in single-elimination tournament 

format. 

4. Medals will be given to winner, 2nd place and two 3rd places in each event. There will be 

fighting spirit awards as well in each category. 

5. Shinai check – all shinai will have to be checked on the day and stamped with different 

colours for identification of men and women events. Children’s shinai will also be 

checked for safety. 

6. Lunch boxes will be provided to all players, referees and helpers by HKKA. 

7. A first aid team will station at the venue during the tournament. 

8. HKKA will not be held responsible for any loss of personal belongings during the 

tournament. 

9. HKKA reserves the right to retain any veto for any entry and application. 

10. The HKKA reserves the right to final amendment and interpretation in respect of the 

above terms. 

11. The HKKA reserves the right to amend the rules of the Competition if necessary. The 

rules announced on the day of the tournament shall prevail. 

12. All matches shall be conducted following “The Regulations of Kendo Shiai & Shinpan of 

FIK” revised on 2nd September, 2017 and thereafter. 

 

Standards for the Shinai (Itto-no-kamae) 

Weight of Shinai:  

Male - 510g & above (Aged 17 or below - 440g & above) 

Female - 440g & above (Aged 17 or below female - 400g & above 

 

Length: Not longer than 120cm (Aged 17 or below - not longer than 114cm) 

 

Diameter of Sakigawa: Male - 26mm & above (Aged 17 or below - 25mm & above) 

        Female - 25mm & above (Aged 17 or below - 24mm & above) 

Sakigawa Length: 50mm & above 
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Standards for Shinai (Nito-no-kamae) 

 

Daito Weight (Longer Sword):  Male - 440g & above; Female - 400g & above 

Shoto Weight (Shorter Sword):  Male - 280g – 300g; Female - 250g – 280g 

Daito Length (Longer Sword):   Not longer than 114cm 

Shoto Length (Shorter Sword):  Not longer than 62cm 

 

 

Hong Kong Kendo Association 

 


